
Protokół Nr XXVIII /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 października 2012r. 

 

XXVIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

26 października 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1640 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz- Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Miasta – Józef Blank, 

- Sławomir Łątkowski - Prezes Zarządu Lubawskiej Spółki Komunalnej Sp. z o.o. 

- Janusz Wiechowski – Kierownik Terenowego Oddziału WIOR w Nowym Mieście Lubawskim, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Redaktor Kuriera Iławskiego - Aleksandra Malinowska oraz Redaktor 

Gazety Nowomiejskiej – Katarzyna Ochocka, 

- mieszkańcy.  

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Spóźniła się radna Danuta Mazurkiewicz.  
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Andrzej Andrzejewski. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Andrzejewski wyraził zgodę.  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 15 radnych  głosowało „za”, radny Andrzejewski 

wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad, który radni otrzymali w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 4) Poinformowała, że wpłynął wniosek Zarządu o rozszerzenie porządku obrad o 

punkt: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego (wniosek stanowi 

załącznik nr 5) Przewodnicząca poprosiła o krótkie wyjaśnienia do dodatkowego punktu porządku. 

Pani Jolanta Haska – pracownik Wydziału Geodezji i Nieruchomości wyjaśniła, że sprawa dotyczy 

kawałka działki dla państwa Czepek, którzy kupili nieruchomość w Krzemieniewie i chcą ją 

rozbudować. Wystosowano pismo do Zarządu Dróg Powiatowych z zapytaniem czy można 

wydzielić kawałek działki pod drogą powiatową, czy nie będzie to przeszkadzało w drodze. 

Odpowiedź była pozytywna. Dokonano podziału działki. W poniedziałek uprawomocniła się 

decyzja i stąd dodatkowy projekt uchwały na sesję. Sprzedaż ma nastąpić w drodze 

bezprzetargowej na poprawę warunków zagospodarowania. Według wstępnej wyceny koszt 

działki wyniesie 3.600 zł. bez VAT (4.428 zł. z VAT). Z państwem Czepek podpisano protokół 

uzgodnień. Poniosą oni koszty podziału i wyceny nieruchomości oraz koszty aktu notarialnego.    

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania. Radni nie zadali pytań. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za tym, aby rozszerzyć porządek obrad o 

dodatkowy punkt. Głosowało 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu.   
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6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja na temat uruchomienia centralnej kotłowni w Nowym Mieście Lubawskim. 
9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2011/2012. 
10. Omówienie kwestii dotyczących GMO.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego uprawy roślin oraz hodowli 

zwierząt modyfikowanych genetycznie (GMO). 
12. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 
13. Przerwa 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 
XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z 
dnia 29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r., 
XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/220/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z 
dnia 21.08.2012r., XXVII/241/2012 z dnia 28.09.2012r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., 
XXI/183/2012 z dnia 29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z 
dnia 31.05.2012r., XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r. XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., 
XXVI/234/2012 z dnia 21.08.2012r., XXVII/242/2012 z dnia 28.09.2012r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą: „Kluczowa 
kadra Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim”. 
 
16a. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 16 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XXVII Sesji był radny Marek Ząbkiewicz. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Ząbkiewicz poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół jest obszerny, dokładnie 

odzwierciedla przebieg obrad. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXVII/2012. Głosowało 16 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 
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Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 21 września do 23 października 2012r. 

stanowi załącznik nr 6. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w 

dniach 20 i 28 września 2012r.  

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformowała, że w okresie międzysesyjnym miały miejsce następujące wydarzenia: 

- Starosta wspólnie z Kierownikiem Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy była na 

spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim. Chodzi o pozyskanie w tym roku środków finansowych na 

wyposażenie jednostki, a w kolejnym na standaryzację, 

- Konferencja „III wiek na start”, 

- Polsko – Niemiecki Kongres Samorządowy w Elblągu, 

- przekazanie wozu strażackiego dla OSP Tylice, 

- wystawa „Zielono mi” w Zespole Szkół Zawodowych, 

- 16-17.10.12r. – ćwiczenia w ramach zarządzania kryzysowego „Nowomiejska jesień 2012” – w 

organizację ćwiczeń zaangażowane były wszystkie gminy, w każdej odbywały się jakieś 

zdarzenia. Prowadzona była też akcja kurierska. Przedstawiciele z Urzędu Wojewódzkiego 

wizytowali ćwiczenia i wstępnie bardzo pozytywnie je ocenili. Starosta podziękowała za dobrą 

współpracę wszystkim służbom, wójtom i wszystkim osobom zaangażowanym w organizację 

ćwiczeń, 

- odbyło się spotkanie z kandydatami, którzy będą prowadzili rodziny dom dziecka – Starosta 

dodała, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie poświęca wiele czasu, żeby zachęcić to tej 

formy pomocy dzieciom. Nie ulega wątpliwości, że instytucjonalna opieka nigdy nie dorówna 

pomocy typowo rodzinnej. Kandydaci muszą przejść odpowiednie szkolenia, procedura trwa, ale 

należy cieszyć się, że na naszym terenie powstanie rodziny dom dziecka i obejmie opieką ósemkę 

dzieci. Starosta wyraziła nadzieję, że rodzin chętnych do prowadzenia takiego domu będzie więcej, 

ponieważ potrzeb w tym zakresie jest wiele.  

Dyrektor PCPR Urszula Łydzińska poinformowała, że w tym roku w rodzinach zastępczych 

umieszczono już 15 dzieci. W tej chwili toczy się postępowanie, najprawdopodobniej jeszcze 

siódemka dzieci zostanie umieszczona.  

Starosta powiedziała, że koszty ponosi powiat, więc należy promować ten rodzaj opieki nad 

dziećmi. Zapytała gdzie powstanie rodzinny dom dziecka. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że w Krzemieniewie.  
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- otwarcie pracowni endoskopii w Szpitalu Powiatowym – Starosta pogratulowała p. Dyrektorowi i 

wszystkim, którzy przyczynili się do powstania pracowni, 

- podsumowanie Warmińsko – Mazurskich Dni Rodziny w Olsztynie, 

- spotkanie poświęcone pszczelarstwu, 

- Tydzień Kariery organizowany przez Poradnię Psychologiczno – Pedagogiczną. 

Starosta powiedziała, że sporo emocji budzi likwidacja kasy w Starostwie. Starosta wyraziła 

opinię, że Starostwo będzie nowoczesnym urzędem, ponieważ planuje się zainstalowanie trzech 

terminali do dokonywania płatności kartą. Zakłada się, że przynamniej 2/3 klientów Starostwa 

posiada karty. Jeden terminal będzie znajdował się w Wydziale Geodezji i Nieruchomości, a dwa 

w Wydziale Komunikacji i Transportu. Będzie to wygodne dla klientów, nie będą musieli ponosić 

żadnych opłat. Przygotowano już dokumenty do przeprowadzenia postępowania na usługę 

związaną z terminalami. Starosta powiedziała, że pracownica kasy jest w okresie emerytalnym, 

oprócz odprawy emerytalnej otrzyma także odprawę z racji likwidacji stanowiska. Terminale będą 

zainstalowane na początek na 3 lata. W skali tych 3 lat uzyskane będą oszczędności w wysokości 

115.316 zł. brutto. Można mieć obawy o starsze osoby, ale tych, wśród klientów urzędu, jest 

zdecydowanie najmniej. Jeżeli ktoś nie ma karty, ale dokonuje przelewów internetowych, może 

skorzystać z komputera z dostępem do internetu znajdującego się na parterze budynku Starostwa. 

Można będzie skorzystać również z trzeciej formy zapłaty – pracownik przygotuje gotowy, 

wypełniony druk do zapłaty, z którym klient może udać się do Agencji PKO na ul. 19 stycznia i 

tam bez dodatkowych opłat dokonać zapłaty. Starosta wyraziła nadzieję, że klienci będą 

usatysfakcjonowani i usprawni to obsługę klientów. Starosta poinformowała, że odbyło się 

również spotkanie na temat służebności lokali w budynkach znajdujących przy parkingu przy ul. 

Działyńskich. Trwają jeszcze ustalenia, czekamy na protokoły, wszystko po to, aby przygotować 

działkę do sprzedaży. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że byłoby dobrze, gdyby 60-70% mieszkańców powiatu 

posiadło karty płatnicze, ale tak nie jest. Radny stwierdził, że mimo wszystko duża część klientów 

będzie skazana na pójście do głównej siedziby PKO lub do Agencji PKO na ul. 19 stycznia. 

Należy dążyć do nowoczesności, ale rozwiązanie z kartami płatniczymi nie jest dla wszystkich. 

Radny powiedział, że nie stawia wniosku, nie występuje o obronę kasy, ponieważ taka decyzja już 

zapadła. Jednakże ze strony redaktor Gazety Nowomiejskiej p. Grażyny Jonowskiej padła 

propozycja, aby rozważyć możliwość nawiązania współpracy z Urzędem Miasta w kwestii 

wspólnej kasy. Radny zaznaczył, że nie wie, czy jest to w ogóle technicznie możliwe, ale gdyby 

taka możliwość była, na pewno byłoby to najlepsze rozwiązanie.  
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Radni nie zadali więcej pytań.             

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków. 

Radna Katarzyna Trzaskalska wystąpiła z wnioskiem, aby Rada Powiatu poparła starania 

mieszkańców Gminy Grodziczno, a zwłaszcza z miejscowości Montowo, Grodziczno, Świniarc i 

Zwiniarz o udrożnienie przejazdów kolejowych. Rok temu zamknięto przejazd kolejowy na drodze 

powiatowej w miejscowości Montowo. W maju tego roku zamknięto przejazd na drodze gminnej w 

Montowie. Został tylko jeden przejazd kolejowy w Katlewie na drodze wojewódzkiej. Od kliku 

miesięcy na tym przejeździe trwają prace budowlane, zaczyna się budowa wiaduktu. Drogą porusza 

się ciężki transport z materiałami budowlanymi. Droga się blokuje, a przejazd jest w stanie 

katastrofalnym. Dochodzi nawet do tego, że kierowcy pojazdów mają kłopoty z przejazdem. Z kolei 

przejazd na drodze powiatowej jest prawie ukończony, ale wykonawcy nie mogą dogadać się z 

podwykonawcami w kwestii położenia nawierzchni asfaltowej. Radna powiedziała, że mieszkańcy 

są oburzeni, że trwa to tak długo. Dojazd do urzędu gminy, powiatu, ośrodka zdrowia wydłużył się 

o kilka kilometrów. Przejazd na drodze gminnej jest w stanie opłakanym, podobnie jak sama droga 

między skrzyżowaniem w Katlewie, a Grodzicznem.   

Radna złożyła kolejny wniosek o wystosowanie pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich o remont 

odcinka drogi 538 między skrzyżowaniem w Katlewie, a kaplicą w miejscowości Grodziczno.  

Drogą jeździł ciężki transport na plac budowy modernizowanej linii kolejowej i całe pobocza są 

załamane. W niektórych miejscach droga zwęża się do 4 - 4,5 metra. Mijanie się samochodów jest 

mocno utrudnione. Zjechanie na bok nie jest możliwe z uwagi na bardzo głębokie pobocza. Jest 

naprawdę bardzo niebezpiecznie. Radna dodała, że odcinek drogi od skrzyżowania w Katlewie w 

kierunku Nidzicy został w ubiegłym tygodniu wyremontowany, bezpieczeństwo na drodze jest 

zachowane.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że jest w stałym kontakcie 

z Urzędem Gminy w Grodzicznie i głównym wykonawcą inwestycji. Nie ma konieczności, aby 

Rada wysyłała w tej sprawie pismo. P. Dyrektor będzie monitował sprawę. Na inwestycji jest 

główny wykonawca i kilku podwykonawców. Podwykonawca, firma z Płocka, zrezygnował z 

ułożenia nawierzchni na przejeździe kolejowym na drodze powiatowej. W międzyczasie firma PDB 

z Brodnicy wykonywała dla dróg wojewódzkich remont odcinka drogi od skrzyżowania z drogą 

541 do Katlewa. Podjęto rozmowy, aby przy okazji PDB wykonało roboty, które miał realizować 

poprzedni podwykonawca. Pojawiła się jednak obawa, że któryś z kolei podwykonawca nie 

otrzyma zapłaty. Prezes PDB wnioskował o zaliczkę, otrzymał połowę kwoty, ale po kolejnych 
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niedomówieniach, zażądał uznania jego firmy jako oficjalnego podwykonawcy bądź też zapłaty z 

góry za całość robót. Na to główny wykonawca nie chciał się zgodzić. P. Kłosowski poinformował, 

że przed samą sesją otrzymał faxem pismo ze spółki Trakcja Tiltra S.A. odpowiedzialnej za 

modernizację linii kolejowej Warszawa – Gdynia LCS Działdowo, informujące, że uznaje PDB w 

Brodnicy za podwykonawcę. Prezes PDB zapewniał,  że jeśli taką gwarancję otrzyma, w ciągu 

dwóch, trzech dni wykona nawierzchnię na przejeździe i odcinek zostanie przywrócony dla 

użytkowników drogi. P. Dyrektor dodał, że jeśli zostanie zamknięty przejazd na drodze 

wojewódzkiej, pojawi się problem na drodze powiatowej. Poruszać się nią będą mogły jedynie 

pojazdy do 10 ton, ale znając życie zakaz będzie łamany i drogą będzie poruszał się ciężki 

transport. Objazd do Lubawy będzie wytyczony przez Nowe Miasto. P. Dyrektor przychylił się do 

wniosków wystosowanych przez Wójta Gminy odnośnie stanu drogi 538.  

Radna Trzaskalska dodała, że przejazd kolejowy w Montowie mógł być oddany do użytku już w 

maju. Jednak trwa wymiana korespondencji między urzędami, wykonawcami, ustalane są kolejne 

terminy, które nie są dotrzymywane. Wszystko rozbija się o pieniądze.  

Następnie radna złożyła jeszcze jedna wniosek w sprawie remontu drogi biegnącej przez trzy 

powiaty – iławski, nowomiejski i działdowski. Chodzi o drogę od Tuszewa w kierunku Truszczyn, 

w szczególności na odcinku przez Świniarc i Zwiniarz. Dodała, że kilkakrotnie zgłaszała, że na 

drodze praktycznie nie ma asfaltu. Radna optowała na posiedzeniu Zarządu Powiatu za tym, aby 

droga była remontowana, ale do remontu ostatecznie wybrano odcinek innej drogi powiatowej. 

Radna wnioskowała, żeby w przyszłym roku wyremontować najgorszy odcinek drogi.  

Radny Ząbkiewicz wnioskował, aby wystosować pismo do ZDW w sprawie poboczy przy drodze 

nr 538. Jadąc od Nowego Miasta w kierunku Biskupca, można zaobserwować, że pobocza są 

bardzo wymyte i jest naprawdę niebezpiecznie. Przy drodze powinny być też wycięte niektóre 

drzewa i krzaki.  

Radny Andrzej Andrzejewski przypomniał o „starym” już wniosku dotyczącym remontu 

nawierzchni drogi wewnętrznej i parkingów przy cmentarzu i budynku Starostwa przy ul. 

Grunwaldzkiej 3. Prace związane z budową nitki do kotłowni dobiegają końca. Zarząd Powiatu 

obiecał przemyśleć sprawę remontu drogi, po zakończeniu prac przy kotłowni.    

P. Kłosowski poinformował, że w związku ze zbliżającym się Świętem Zmarłych na drodze będzie 

zmiana organizacji ruchu (droga będzie jednokierunkowa). Pracownicy ZDP zasypali największe 

dziury tłuczniem i zawałowali. Niestety na więcej ZDP nie stać, ale na okres zaduszkowy stan drogi 

trochę się polepszy.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze jakieś wnioski lub zapytania. Nikt się nie zgłosił. 
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Ad. 8 

 Informacja na temat uruchomienia centralnej kotłowni w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Prezesa Zarządu Lubawskiej Spółki Komunalnej Sp. z 

o.o. p. Sławomira Łątkowskiego. Wyjaśniła, że na poprzedniej sesji padło pytanie – kiedy zostanie 

uruchomiona kotłownia, jaki będzie zakres działania i jakie będą koszty.    

P. Łątkowski poinformował, że prace związane z uruchomieniem kotłowni dobiegają końca. 

Wszystkie główne urządzenia są zainstalowane, trwa docieplanie zewnętrznych elementów oraz 

prace nad instalacjami i oprogramowaniem. W przeciągu dwóch tygodni można będzie uruchomić i 

wykonać próby kotłów. Osobną kwestią są sieci. Spółka stara się przeprowadzić ich budowę jak 

najszybciej i jak najmniej uciążliwie dla mieszkańców. Sieć składa się z dwóch odcinków. Pierwszy 

odcinek prowadzi w kierunku wschodnim do kotłowni Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. 

Grunwaldzkiej. Prace na tym odcinku zakończono. Trwają prace przy drugim odcinku biegnącym 

do centrum miasta. Odcinek ten na ulicy Tysiąclecia rozdwaja się – jedna nitka prowadzi do 

Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. Tysiąclecia oraz Zespołu Szkół Podstawowej i Muzycznej, 

druga prowadzi na razie do Gimnazjum. W przeciągu dwóch, trzech tygodni ten odcinek również 

powinien być gotowy. Jeżeli chodzi o koszty ogrzewania, spółka będzie rozliczać się z odbiorcami 

od ilości sprzedanego ciepła, na podstawie odczytów z liczników, które informują o ilości zużytych 

GJ. Rozliczenie następuje według taryfy zatwierdzonej przez Urząd Regulacji Energetyki. P. Prezes 

dodał, że URE bardzo mocno stoi na straży odbiorców i wszelkie próby zwiększania cen taryf 

skutecznie próbuje hamować. Taryfa składa się z dwóch podstawowych elementów: opłat za 

wytworzenie energii cieplnej i opłat za przesył. W każdym z  tych elementów jest opłata stała i 

zmienna, zależna od ilości zużytej energii cieplnej. Opłata stała jest rozliczana w  oparciu o moc 

zamówioną, którą odbiorca deklaruje w momencie podpisywania umowy, a opłata zmienna w 

oparciu o odczyt z licznika. Zgodnie z zatwierdzona taryfą cena GJ opłaty zmiennej wynosi 37,66 

zł. Taryfa jest opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego 

(Dz. Urz. Woj. Warm – Maz. z dnia 25 września 2012r. poz. 2561 – załącznik nr 7). Trudno jest 

określić ile przeciętnie kosztuje ogrzanie np. domu jednorodzinnego. Zależy to od technologii w 

jakiej go zbudowano, zużycia ciepła itd. Żeby sprawdzić, ile kosztowałoby ciepło dostarczone przez 

Lubawską Spółkę Komunalną, należy wyliczyć ile GJ zużywa dany podmiot i dokonać wyliczenia 

w oparciu o taryfę. Jeżeli dom jest opomiarowany, nie będzie to trudne. Jeżeli chodzi o budynki, 

które będą przyłączone do kotłowni, z pierwszej nitki przyłączona będzie Spółdzielnia 

Mieszkaniowa przy ul. Grunwaldzkiej, z drugiej nitki - Zespół Szkół i Gimnazjum. Wiadomo już, 

że przyłączone będzie także przedszkole i wszystkie wspólnoty mieszkaniowe, które korzystały z 

kotłowni przy przedszkolu. Decyzje w tej sprawie zapadły. Lubawska Spółka Komunalna 
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przejmuje tę kotłownię. Nie wszystkie umowy zostały podpisane, ale wkrótce powinno to nastąpić.   

Oprócz opłat eksploatacyjnych, występują także opłaty przyłączeniowe. Opłata przyłączeniowa do 

sieci wynosi 10 tys. zł. brutto, przy czym jeżeli przyłącze będzie bardzo długie, koszt będzie 

większy.  

Przewodnicząca podziękowała za przedstawienie informacji. Zapytała czy radni mają pytania. 

Radny Romuald Koszewski zapytał czy robiono symulację jaka będzie różnica między 

dotychczasową ceną ogrzewania, a stawką jaką proponuje spółka. Będzie taniej czy drożej? 

P. Łatkowski odparł, że taniej, bo nikt nie podejmowałby decyzji o przyłączeniu, gdyby miało być 

drożej. W Lubawie zdarzały się sytuacje, że ktoś podejmował decyzję o przyłączeniu  nawet jeśli 

wychodziło drożej z tego względu, że np. psuł się piec i trzeba było ponosić koszt zakupu nowego, 

lub też z uwagi na to, że podłączyć się do sieci jest wygodniej. P. Łątkowski poinformował, że w 

przypadku podłączeń w Nowym Mieście, przedstawił wszelkie możliwe wyliczenia, kalkulacje, 

indywidualne, grupowe, każdy miał możliwość je zweryfikować, tak by móc podjąć decyzję. W 

niektórych przypadkach oszczędności powinny być bardzo duże, rzędu nawet 30%.  

Radny Andrzejewski zapytał na jakie paliwo jest kotłownia, czy opłata przyłączeniowa np. budynku 

Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3, który jest najbliżej kotłowni, też wyniesie 10 tys. zł. Z tego co 

wiadomo radnym, Zarząd Powiatu przeanalizował możliwość przyłączenia budynku do kotłowni i 

okazało się, że koszty ogrzewania byłyby wyższe i nie zdecydowano się na przyłączenie.  

P. Łątkowski powiedział, że w każdej chwili jest gotów, żeby siąść do rozmów i negocjować.  

Przewodnicząca zapytała jakie paliwo będzie stosowane w kotłowni. 

P. Łątkowski odpowiedział, że miał węglowy. W Lubawie jest kotłownia na miał i na biomasę, ale 

w Nowym Mieście tylko na miał. 

Radny Marek Tuchalski zapytał czy na Lubawę i Nowe Miasto obowiązuje ta sama taryfa. Drugie 

pytanie związane jest z opłatą przesyłową. Czy sieci, z których będzie korzystać spółka są na tyle 

ocieplone, że nie będzie utraty ciepła, czy dokonano ocieplenia sieci. Radny zapytał również ile 

kosztuje opłata zmienna na terenie Lubawy. Jest też moc zamówiona, którą każda wspólnota 

zamawia indywidualnie. Co w sytuacji kiedy wspólnota więcej zamówi niż faktycznie zużyje 

ciepła? 

P. Łątkowski odpowiedział, że na terenie Lubawy i Nowego Miasta obowiązuje jedna taryfa. 

Zaznaczył również, że do podanej przez niego wcześniej kwoty – 37,66 zł. należy dodać podatek 

VAT. Jeżeli chodzi o możliwe straty ciepła, należy podkreślić, że kotłownia będzie działać w 

oparciu o nowe sieci, przyłącza są wykonane z nowych rur. Mimo to wiadomo, że nie zabezpieczą 

one w 100% przed utratą ciepła. Kotłownia przejmuje, a dokładnie kupuje, istniejącą sieć przy 

przedszkolu. Jakie tam wystąpią straty ciepła, na razie trudno powiedzieć. P. Łątkowski 



 10

poinformował, że jeżeli chodzi o moc zamówioną, wspólnoty zamawiają taką moc jak dotychczas. 

Jeżeli dana wspólnota posiada audyt energetyczny, udostępnia go, a jeśli nie ma, powinna go 

opracować i wtedy będzie wiadomo jaka moc jest potrzebna.  

Z sali obrad wyszedł Wicestarosta. 

Radny Tuchalski powiedział, że jedna taryfa na Lubawę i Nowe Miasto jest w jego opinii błędem, 

ponieważ w Lubawie używa się innego paliwa.  

P. Łątkowski powiedział, że aby móc opracować osobną taryfę, trzeba mieć jakieś dane.  

Radny Tuchalski powiedział, że na pewno w przyszłym roku trzeba opracować odrębną taryfę dla 

Nowego Miasta, bo na pewno będzie to bardziej sprawiedliwe dla naszego miasta 

P. Łątkowski odparł, że on takiej pewności nie ma. Jeżeli odrębna taryfa dla Nowego Miasta będzie 

niższa, pozostanie się tylko z tego cieszyć. 

Przewodnicząca zapytała czy spółdzielnia mieszkaniowa rozlicza się z jednego licznika, czy z 

indywidualnych liczników mieszkańców. 

P. Łątkowski odpowiedział, że w przypadku spółdzielni jest inna sytuacja niż w przypadku 

wspólnot. Spółka sprzedaje spółdzielni ciepło wg. licznika głównego. Sieci pozostają własnością 

spółdzielni i rozliczanie też. A w przypadku wspólnot każdy blok jest oddzielnie rozliczany wg. 

odczytu z licznika. Mieszkania rozlicza sama wspólnota.   

Radny Andrzejewski zapytał czy p. Burmistrz nie miał obaw co do zanieczyszczenia środowiska w 

mieście.  

Na salę obrad wszedł Wicestarosta. 

P. Burmistrz odpowiedział, że najbardziej kopcący komin, opalający budynek Starostwa nie będzie 

podłączony do centralnej kotłowni. Głównym argumentem za tym, aby powstała kotłownia, było 

właśnie ograniczenie emisji zamieszczeń do powietrza. Poza tym ciepło będzie tańsze, co też będzie 

korzystne dla mieszkańców. 

Przewodnicząca powiedziała, że kominy są na tyle wysokie, że nie powinno być problemu. 

Najwięcej szkody robią małe kominy, a szczególnie to, czym są opalane domy.  

Na salę obrad weszła radna Mazurkiewicz. 

P. Łątkowski powiedział, że spółkę kontrolują także służby ochrony środowiska. Jest już decyzja 

środowiskowa, można zagwarantować, że kotłownia jest budowana w nowoczesnej technologii, 

także bezpieczeństwo dla środowiska będzie zachowane. 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze pytania do tego tematu. Pytań nie było. 

P. Łątkowski opuścił salę obrad. 
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Ad. 9 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego w roku 

szkolnym 2011/2012 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki przedstawił informację w formie 

prezentacji multimedialnej (informacja stanowi załącznik nr 8). 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do tego tematu. Radnie nie mieli pytań. 

Ad. 10 

 Omówienie kwestii dotyczących GMO 

Przewodnicząca poprosiła p. Janusza Wiechowskiego o zabranie głosu. Poinformowała, że na 

jedynym z posiedzeń komisji p. Wiechowski przedstawił obszerną informację na temat GMO, dziś 

chodzi jedynie o krótkie podsumowanie, a w następnym punkcie radni podejmą (lub nie) uchwałę. 

 P. Wiechowski powiedział, że radni otrzymali w materiałach odpowiedź na interpelację poselską w 

sprawie GMO z 2010r. W tej interpelacji powoływano się na projekt ustawy o zmianie ustawy o 

organizmach genetycznie zmodyfikowanych. Projekt ten, po wielkich „bojach” m.in. z Komisją 

Europejską, 7 sierpnia 2012r. ukazał się na stronie WWW Ministerstwa Środowiska. W projekcie 

tym ważna jest próba wprowadzenia reżimu budowy instytutów inżynierii genetycznej, systemów 

kontroli, aby nie dochodziło do niekontrolowanego wycieku GMO do środowiska. Ponadto, jeżeli 

zmiana ustawy zostanie uchwalona, każdy rolnik posiadający grunty rolne będzie miał prawo 

ogłosić swoje grunty strefą wolną od GMO. Jednak, aby dany region można ogłosić strefą wolną od 

GMO środowisko lokalne musiałoby być jednomyślne. W „bojach” o GMO próbowano 

przeforsować, aby to samorządy mogły ogłaszać dany region strefą wolną od GMO, co Komisja 

Europejska zdecydowanie odrzuciła. Radni głosując projekt uchwały, muszą sięgnąć do własnego 

sumienia; mając stosowną wiedzę, rozważyć wszystkie „za” i „przeciw”. P. Wiechowski 

powiedział, że on ma na ten temat swój prywatny pogląd. Wszystko co nowe, niesie ze sobą 

dobrodziejstwa, ale i czasami jakieś zagrożenia np. dla ekosystemów. Dzisiejsze rozważania na ten 

temat są spóźnione o jakieś 10-15 lat. W materiale siewnym, bo tym głównie zajmuje się WIOŚ, są 

domieszki GMO. Odwrotu od GMO już nie będzie, ale mogą być podejmowane działania 

dyscyplinujące, aby nie dochodziło do niekontrolowanego użycia GMO.  

Radny Tuchalski zapytał czy p. Wiechowski nie uważa, że przez działania na rzecz walki z GMO, 

Polska staje się zaściankiem Europy.  

P. Wiechowski odparł, że jego zdaniem te działania są podejmowane o wiele lat za późno. Polska 

nie jest zaściankiem Europy, ale być może w pewnych sprawach jest bardziej ostrożna, bo jest 
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bardziej konserwatywna. P. Wiechowski podkreślił, że on nie jest ani „przeciw” GMO, a ani „za” 

GMO. Po prostu stara się przedstawić sytuację taką, jaką mamy obecnie w kraju.  

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego uprawy roślin oraz 

hodowli zwierząt modyfikowanych genetycznie (GMO) 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwała nr XXVIII/247/2012 (załącznik nr 9) 

została podjęta następującym stosunkiem głosów: 

- za: 9 
- przeciw: 4 
- wstrzymujących się: 4. 

Z sali obrad wyszedł radny Andrzejewski. 

Ad. 12  

 Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodnicząca poinformowała, że na razie jedynie Wojewoda przesłał analizę oświadczeń 

Przewodniczącej i Starosty (załącznik nr 10). Przewodnicząca przyznała, że nie ustrzegła się 

błędów w oświadczeniu. Urząd Skarbowy jeszcze nie przesłał swojej informacji. Na następnej  

sesji wrócimy do tego tematu. Pismo Przewodniczącej Rady Powiatu dotyczące analizy 

oświadczeń majątkowych radnych stanowi załącznik nr 11. 

Starosta przedstawiła analizę oświadczeń składanych staroście (załącznik nr 12).    

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

Ad. 13 

Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Radcy Prawnego, obecni 

byli: Zbigniew Pielak,  Jolanta Haska,  redaktor „Kuriera Iławskiego” Aleksandra Malinowska. 

Spóźnił się był radny Andrzejewski. 
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Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/182/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/196/2012 z dnia 26.04.2011r., XXIII/208/2012 z dnia 31.05.2012r. 

XXIV/212/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/220/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/233/2012 z dnia 

21.08.2012r., XXVII/241/2012 z dnia 28.09.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poprosiła p. Skarbnik o omówienie uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie omówione na wspólnym posiedzeniu komisji, są 

ściśle związane z uchwałą w sprawie WPF.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXVIII/248/2012 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r., XXI/183/2012 z dnia 

29.03.2012r., XXII/197/2012 z dnia 26.04.2012r., XXIII/209/2012 z dnia 31.05.2012r., 

XXIV/213/2012 z dnia 28.06.2012r., XXV/221/2012 z dnia 26.07.2012r., XXVI/234/2012 z dnia 

21.08.2012r., XXVII/242/2012 z dnia 28.09.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. 

Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XXVIII/249/2012 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą: 

„Kluczowa kadra Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim” 
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Na salę obrad wszedł radny Andrzejewski. 

Przewodnicząca poprosiła Z-cę Dyrektora PUP Zbigniewa Pielaka o krótkie omówienie projektu 

uchwały.  

P. Pielak poinformował, że pracownik, który był dotychczas zatrudniony w PUP na stanowisku 

referenta, otrzyma angaż pośrednika pracy. Nie będzie finansowowany z budżetu, tylko z projektu.  

Przewodnicząca zapytała czy oznacza to, że o tę kwotę zmniejszy się fundusz płac. 

P. Pielak odpowiedział, że środki z funduszy strukturalnych mają jedynie uzupełniać podejmowane 

przez państwo działania. Ilość pośredników pracy musi być zwiększona.     

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XXVIII/250/2012 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 16a 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Radni nie 

zadali pytań.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr XXVIII/251/2012 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Starosta powiedziała, że Zarząd Powiatu będzie wspierał starania mieszkańców gminy Grodziczno 

w sprawie przejazdów kolejowych przy modernizowanej linii kolejowej. Jeżeli jednak p. Dyrektor 

zapewnia, że sprawę będzie monitował, to faktycznie nie ma potrzeby wysyłać pism. Podejmie się 

działania, kiedy sprawa będzie się dalej odwlekać.  

Przewodnicząca powiedziała, że jej zdaniem nie zaszkodzi wysłać pisma w tej sprawie. 

Radna Trzaskalska poparła Przewodniczącą. Powiedziała, że dysponuje wieloma pismami w tej 

sprawie m.in. pismem, w którym zapewnia się że do 15 lipca przejazd będzie oddany do użytku.  

Starosta powiedziała, że pisma z wszystkimi zgłaszanymi problemami zostaną wysłane. 

Radny Tomasz Szczepański wnioskował, aby w piśmie do ZDW wpisać także wniosek o wycinkę 

krzewów na odcinku drogi 541 do drogi 538.      
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Radny Grzegorz Dembek powiedział, że na drodze 538 w kierunku Biskupca za przejazdem 

kolejowym trzy miesiące temu był wypadek. Pojazd wypadł na pobocze, pobocze jest zarwane. 

Miejsce zostało jedynie oznakowane i nic dalej się z tym nie robi. 

Radny Kazimierz Wiśniewski dodał, że znak ograniczenia nośności na moście w Słupnicy stoi już 

dwa lata. Należy zapytać ZDW co dalej z mostem. 

Przewodnicząca przypomniała, że ten punkt porządku dotyczy odpowiedzi na wnioski. 

Zaproponowała, aby przejść do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 18 

 Sprawy różne 

Radny Tuchalski powiedział, że pod projektem uchwały w sprawie PUP widnieje parafa radcy 

prawnego Witolda Lendziona. Radny stwierdził, że domyśla się, że jednostki korzystają ze swoich 

prawników, ale jak to się ma do oszczędności.  

Przewodnicząca stwierdziła, że wg. jej wiedzy radca Sikorski nie obsługuje wszystkich jednostek. 

P. Pielak powiedział, że gdyby była taka możliwość, PUP chętnie skorzystałby z pomocy radcy 

prawnego Starostwa. 

Przewodnicząca powiedziała, że radcowie prawni niezbyt chętnie obsługują samorządy, ponieważ 

mają tu do czynienia z ogromną ilością spraw.  

Radny Czajka stwierdził, że gdyby radca prawny Starostwa miał obsługiwać także jednostki 

organizacyjne, to musiałby prowadzić dyżur 5 dni w tygodniu, co kosztowałoby znacznie więcej.  

Radca Prawny Sikorski poinformował, że pracuje nie tylko na dyżurach. Wiele spraw wpływa do 

jego kancelarii drogą mailową, faxem. Cały tydzień jego pracownicy nad tym pracują. Dodał, że 

poddał się także oszczędnościom, które były wprowadzane w tym roku. 

P. Haska wyszła z sali obrad.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy podjęto rozmowy z Wójtem Gminy Biskupiec na temat ewentualnej 

lokalizacji dla szkoły rolniczej i jakie są ustalenia. Druga kwestia dotyczy rady nadzorczej przy 

Szpitalu Powiatowym. Pojawiły się głosy (temat ten podjęto również na wspólnym posiedzeniu 

komisji), żeby radę zlikwidować. Z wiedzy jaką posiada radny, jakiś czas temu skład rady 

zwiększył się z 3 do 4 osób. Radny zapytał dlaczego, w jakim celu tak się stało i jak to się ma do 

kwestii oszczędności. 

Z sali obrad wyszedł radny Galiński. 

Starosta wyjaśniła, że ilość osób w radzie zwiększyła się, ale kwota na wynagrodzenia pozostała ta 

sama. Dodała, że już na wspólnym posiedzeniu komisji informowała, że zwrócono uwagę p. 

Dyrektorowi, że rady mogłoby nie być. Jednak dyrektor stwierdził, że jest to ciało, które mu 
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pomaga. Zgromadzenie Wspólników chce, aby dyrektorowi pracowało się dobrze; jest zadowolone 

z jego poczynań, z tego że rozszerza ofertę szpitala.    

Przewodnicząca zwróciła uwagę, że rady nie powołuje dyrektor. 

Starosta odparła, że oczywiście nie, ale Zgromadzenie Wspólników kieruje się zdaniem dyrektora w 

tej sprawie. Dyrektor zapytany o kwestię rady odpowiedział, że każdy z członków rady jest 

fachowcem w danej dziedzinie i te głosy doradcze są mu potrzebne. 

Radny Ząbkiewicz stwierdził, że żaden dyrektor mając radę, nie chciałby prowadzić z nią wojny.  

Przewodnicząca stwierdziła, że radni nie mówią o dyrektorze, tylko o radzie.  

Radny Czajka poinformował, że dziś dowiedział, że osobą dokooptowaną do rady rok czy półtora 

roku temu jest p. Zbigniew Ziejewski – Prezes Zarządu Powiatowego PSL. Radny dodał, że uważa 

że była to decyzja polityczna. Dla radnego jest to bulwersujące, jeżeli szuka się oszczędności.  

Z sali obrad wyszedł radny Głowacki. 

Radny Czajka wnioskował, aby na następną sesję p. Starosta pozyskała na piśmie zapewnienie p. 

Dyrektora, że koszty rady nadzorczej po powołaniu p. Ziejewskiego nie wzrosły. Radny dodał, że 

skoro p. Ziejewski jest tak aktywny na terenie powiatu, to powinien swoją funkcję pełnić 

społecznie. Szpital jest na kredytach, a tu wprowadza się dodatkowego członka rady nadzorczej. 

Nie mówimy o dyrektorze. P. Dyrektor wypełnia swoje obowiązki bardzo dobrze. Rada nadzorcza 

zawsze była 3-osobowa. Jeżeli teraz, w tak trudnych dla szpitala i powiatu czasach, podejmuje się 

decyzję polityczną i wciąga się szefa powiatowego PSL do rady nadzorczej szpitala za 900 zł. 

miesięcznie, to jest to demoralizujące.   

Przewodnicząca zaapelowała, aby nie rozpatrywać tej kwestii w kontekście personalnym czy 

politycznym. Kiedyś rada była obowiązkowa, ale teraz ustawodawca zniósł ten obowiązek. Aby 

szpital dobrze funkcjonował potrzebne mu jest przede wszystkim dobre finansowanie, ale na to 

raczej liczyć nie można. Dobrzy lekarze i tacy są. I dobre warunki lokalowe  - te staramy się 

poprawiać. Na stanowisku dyrektora jest właściwa osoba, która potrafi właściwie zarządzać. Skoro 

ustawodawca uznał, że „nadbudowa” w postaci rady nie jest potrzebna, to po co ją utrzymywać? 

Wiadomo, że dyrektorowi nie wypada powiedzieć, że nie chce mieć rady. Z jednej strony Komitet 

Rozbudowy Szpitala z odpisu 1% zbiera 60 tys. zł., a z drugiej strony te 60 tys. zł. idzie na radę, 

zupełnie niepotrzebnie. Jeśli rada jest tak dobra, skoro tak bardzo zależy jej na szpitalu, niech 

zrzeknie się swojego wynagrodzenia i pracuje społecznie jak komitet.  

Starosta powiedziała, że stwierdzenie, że była to decyzja polityczna, jest nie na miejscu. Trzeba 

patrzeć na kompetencje ludzi. 

Z sali obrad wyszedł radny Czapliński.       
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Radny Koszewski powiedział, że mieszkańcy często mylą radę z komitetem i myślą, że członkowie 

komitetu otrzymują wynagrodzenie.  

Radny Ząbkiewicz zapytał, kto jest władny podjąć decyzję w sprawie dalszego istnienia rady. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że Zgromadzenie Wspólników. 

Radny Ząbkiewicz  wnioskował o przedstawienie na następnej sesji informacji jaką decyzję podjęło 

Zgromadzenie Wspólników w sprawie dalszego istnienia rady. Dodał, że zabrakło też informacji 

dla radnych o zmianach w składzie rady. 

Radny Czajka stwierdził, że skoro zgodnie z przepisami rada nie musi istnieć i taka jest sugestia 

Komitetu Rozbudowy Szpitala, a z rozmowy na sesji wynika, że większość radnych też jest za 

likwidacją rady, to te głosy Zgromadzenie Wspólników powinno wziąć pod uwagę.  

Starosta powiedziała, że przepisy nie zmieniły się w ostatnim czasie. Zmieniły się dużo wcześniej, 

około półtora roku temu.  

Przewodnicząca powiedziała, że teraz są cięcia budżetowe, które dotykają każdą jednostkę i stąd 

dyskusja.   

Radny Tuchalski zapytał jaki był wynik drugiego przetargu na sprzedaż szkoły przy ul. 

Grunwaldzkiej. 

Starosta odparła, że chętnych nie było, ogłaszany będzie trzeci przetarg. 

 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

 Zakończenie obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXVIII Sesji Rady 

Powiatu.    

 

Sekretarz obrad              Przewodnicząca Rady Powiatu 

        

Andrzej Andrzejewski     Zofia Andrzejewska 

                

Protokół sporządziła:   

Anna Andrzejczak  


